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Jan Veltmans – boomkweker in Meijel en binnen 

de LTO-vakgroep Bomen en Vaste Planten porte-

feuillehouder voor fytosanitaire zaken en gewas-

bescherming – heeft een uitgesproken mening 

over alle veranderingen en wijzigingen.  

In het kort de maatregelen die ook de boomkwe-

kerij zeker gaan raken

Veltmans: ‘Vooral de omzetting van de gebruik-

setiketten gaat alle sectoren in de land- en tuin-

bouw en dus ook de boomkwekerij hard raken. 

Verschillende middelen die nu nog meerdere 

keren toegepast mogen worden, mogen straks 

minder vaak en ook in lagere doseringen gebruikt 

worden. Het aantal toepassingen gaat omlaag en 

ook de hoeveelheid werkzame stoffen. Nu gaat 

dat gelden voor herbiciden, vervolgens voor 

De komende tijd veranderen de etiketten van chemische gewasbeschermingsmiddelen. De wijzigingen waar het om gaat, zijn in 

2008 door het toenmalige ministerie van Landbouw in gang gezet. LTO Nederland heeft samen met de Nederlandse brancheorgani-

satie van de agrochemische industrie, Nefyto, de NVWA en het College voor de toelating van gewasbeschermingsmiddelen en bio-

ciden (Ctgb) dit initiatief verder uitgewerkt. Wat betekent dit specifiek voor de boomkwekerijsector en wordt er wellicht nog ‘actie’ 

gevoerd voor dispensatie? 
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‘Het wordt een beetje een triest verhaal, 
maar ik kan het niet leuker maken’
Jan Veltmans voorziet dat door alle maatregelen rond gewasbescherming 
teelten uit Nederland verdwijnen
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de insecticiden en daarna voor de fungiciden. 

Verder gaat voor verschillende middelen ook een 

Europese registratie met aanvullende onderzoe-

ken gelden. Dat alles brengt over het algemeen 

weer meer beperkingen met zich mee.’     

De tendens voor de komende jaren is dat er 

meer en meer beperkingen op gewasbescher-

mingsetiketten zullen worden vermeld. Welke 

problemen verwacht de boomkwekerijsector bij 

de bestrijding van ziekten en plagen? Betekenen 

deze maatregelen wellicht ook verhoging van de 

kosten?

Veltmans: ‘Over de hele lijn wordt het steeds 

moeilijker om de bestrijding uit te kunnen voe-

ren. Met het wegvallen van het Productschap 

Tuinbouw en daardoor de wegvallende finan-

ciering van de Coördinatoren voor een effectief 

middelenpakket (CEMP) zal het nog moeilijker 

worden om dit voor de sector te regelen. CEMP’s 

zijn voor de boomkwekerij uitermate belangrijk. 

Als sector zullen we moeten kijken hoe we dat 

op andere manieren moeten gaan organiseren. 

Omdat de boomkwekerij een kleine sector is, 

is het voor producenten van gewasbescher-

mingsmiddelen niet aantrekkelijk om daarin te 

investeren. Die kijken veel meer naar de land- en 

tuinbouw top-10, zoals aardappelen en graan. 

Als antwoord op de vraag over verhoging van de 

kosten geldt een volmondig ‘ja’, met als gevolg 

het verdwijnen van teelten uit Nederland.’  

Hoe kijkt men in de sector aan tegen de hele 

etikettendiscussie, waarbij straks op uniforme 

etiketten een matrix duidelijk maakt in welke 

gewassen het middel hoe vaak in welke dosering 

toegepast mag worden? Is dit zogeheten wette-

lijk gebruiksvoorschrift (WG) naar uw mening een 

wezenlijke verbetering? 

Veltmans: ‘Het nieuwe etiket is honderd procent 

duidelijk, maar dit brengt meteen met zich mee 

dat er geen marges meer zijn. Er staat exact op 

wat wel en wat niet mag. Alles is heel specifiek 

beschreven en er is geen enkele discussie meer 

mogelijk. De grens is duidelijk en er bestaat geen 

grijs gebied meer. Qua controle is dat supermak-

kelijk. Het wettelijk gebruiksvoorschrift is voor de 

uitvoering wel een verbetering, maar praktisch 

betekent dit een heleboel beperkingen.’    

Volgens de gewasbeschermingsfabrikanten is de 

verwachting dat niet alle problemen zijn op te 

lossen en dat de sector zuinig om moet gaan met 

resterende producten, zeker ook om resisten-

tieontwikkeling zo veel mogelijk te voorkomen. 

Welke knelpunten voorziet u voor de boomkwe-

kerij en hoe gaat de LTO daar verder mee om? 

Wat is het advies aan boomkwekend Nederland? 

Veltmans: ‘Wij als LTO doen er alles aan om in 

samenwerking met alle partijen, de agrochemi-

sche industrie, Nefyto, de NVWA en het College 

voor de toelating van gewasbeschermingsmid-

delen en biociden (Ctgb), te kijken naar wat er 

nog mogelijk is. Ondanks alles zullen er toch 

knelpunten op alle gebieden ontstaan. Het wordt 

een beetje een triest  verhaal, maar ik kan het 

niet leuker maken. We doen er als LTO alles aan 

om het voor het vak zo goed mogelijk neer te 

zetten, maar ook de niet-LTO-leden mogen zich 

aangesproken voelen.’   

Is het hierheen halen van producten die elders 

wel een toelating hebben een oplossing voor het 

probleem, of kleven hier wellicht nog onvoor-

ziene haken en ogen aan?

Veltmans: ‘Het heeft allemaal te maken met 

Europese regelgeving en elk land heeft ook weer 

zijn specifieke eisen. Je kunt niet zomaar even 

andere middelen hiernaartoe halen.’   

Start de LTO – specifiek de vakgroep Bomen 

en Vaste Planten – nog wel een lobby voor het 

behoud van het bestaande middelengebruik?

Veltmans: ‘In samenwerking met alle partijen 

zullen we er alles aan doen om zo veel mogelijk 

middelen voor het vak beschikbaar te houden.’  

‘Het nieuwe etiket is honderd 

procent duidelijk, maar dit 

brengt meteen met zich mee 

dat er geen marges meer zijn’

‘Wij als LTO doen er alles aan 

om in samenwerking met alle 

partijen te kijken naar wat er 

nog mogelijk is’
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